
PROCES  -  VERBAL 

           incheiat cu ocazia sedintei ordinare a Consiliului local al municipiului Calafat din data de 

29.12.2023 

 

La sedinta participa un numar de 14 consilieri locali care au fost convocati prin Dispozitia 

nr. 1682/22.12.2023 a Primarului municipiului Calafat.   

Conform convocarii ordinea de zi a sedintei ordinare este urmatoarea :  

1.-Proiect de hotarare privind aprobarea Dosarului Preliminar intocmit conform art. 104, 

alin.(1) din Legea nr. 123/2018, cu modificarile si completarile ulterioare, in vederea 

concesionarii serviciului de utilitate publica de distributie a gazelor naturale in Municipiul 

Calafat, judetul Dolj;  initator, primar Mituletu Dorel; 

2.-Proiect de hotarare privind privind aprobarea Studiului de fundamentare a deciziei de 

concesionare a serviciului de utilitate publica de distributie a gazelor naturale in Municipiul 

Calafat, judetul Dolj, pentru demararea procedurii de concesionare a serviciului de utilitate 

publica de distributie a gazelor naturale in Municipiul Calafat, judetul Dolj;  initator, primar 

Mituletu Dorel; 

3.-Proiect de hotarare privind solicitarea de modificare a statului de functii al Spitalului 

Municipiul Calafat; initator, primar Mituletu Dorel; 

4.-Proiect de hotarare privind impozitele si taxele locale pentru anul 2024; initator, primar 

Mituletu Dorel; initator, primar Mituletu Dorel; 

5.-Proiect de hotarare privind darea in folosinta cu titlu gratuit a unui imobil ca apartine 

domeniului public al Municipiului Calafat; initator, primar Mituletu Dorel; 

6.-Proiect de hotarare privind aprobarea vanzarii si incheierii contractelor de vanzare-

cumparare pentru locuintele din blocul G 7, ce apartin domeniului privat al Municipiului 

Calafat, situat in str. 22 Decembrie; initator, primar Mituletu Dorel; 

7.-Proiect de hotarare pentru modificarea Hotararii nr. 70/31.07.2022 a Consiliului Local al 

Municipiului Calafat privind prelungirea termenului de valabilitate al Planului Urbanistic 

General al Municipiului Calafat; initator, primar Mituletu Dorel; 

8.-Proiect de hotarare privind aprobarea cuantumului taxei speciale de salubrizare pentru anul 

2024; initator, primar Mituletu Dorel; 

9.-Proiect de hotarareprivind mandatarea reprezentantului Municipiului Calafat in Adunarea 

Generala a Actionarilor Companiei de Apa “Oltenia” S.A. din data de 15.01.2024; initator, 

primar Mituletu Dorel; 

10.-Interpelari si diverse ( La acest punct nu se adopta hotarari)   

           D-na secretar general al municipiului Calafat in urma verificarii prezentei la sedinta 

ordinara a Consiliului Local al Municipiului Calafat constata cvorumul indeplinit, sedinta fiind 

statutara. Informeaza ca avizele comisiilor de specialitate ale consiliului local au fost depuse, 

fiind favorabile. Invita presedintele de sedinta, d-l consilier local Nicola Catalin Florin, 

primarul si viceprimarul municipiului Calafat sa ia loc la prezidiu.   

           D-l presedinte de sedinta supune la vot ordinea de zi a sedintei , care este aprobata cu 

umanimitate de voturi (14 voturi pentru).           

Punctul 1. D-l presedinte de sedinta da citire proiectului de hotarare, dupa care solicita 

cuvantul consilierilor locali. Nu sunt solicitari de luari de cuvant. Supus la vot proiectul de 

hotarare este adoptat cu 14 voturi pentru.  A fost adoptata hotararea nr. 110 a consiliului local.  

            Punctul 2 Presedintele de sedinta prezinta proiectul de hotarare, dupa care solicita 

consilierilor locali sa ia cuvantul. Nu sunt solicitari de luari de cuvant. Se supune la vot proiectul 

de hotarare care este aprobat cu unanimitate de voturi. A fost adoptata hotararea nr.111 a 

consiliului local   

 Punctul 3 Dupa prezentarea proiectului de hotarare se solicita de catre presedintele de 

sedinta luari de cuvant din partea consilierilor locali. Nu sunt solicitari de luari de cuvant. Supus 

la vot priectul de hotarare este adoptat cu unanimitate de voturi. S-a adoptat hotartarea nr. 112 

a consiliului local.  



            Punctul 4 Domnul presedinte de sedinta prezinta proiectul de hotarare. 

 D-l consilier local Ionescu Gratiel Dominic informeaza ca la acest proiect de hotarare 

sunt consilieri locali care se afla in incompatibilitate si nu vor vota, deoarece au parti sociale in 

societati comerciale sau sunt rude ori afini cu administratori ai acestor societati.  

 D-l Ciobanu Lucian arata ca in anul 2022, a cerut amanarea pentru a se da un punct de 

vedere al doamnei secretar general in ceea ce priveste votul consilierilor locali care au calitatea 

de administratori al unor firme. S-a tinut o sedinta in care s-a comunicat ca totul este legal, apoi 

li s-a facut sesizare la ANI. 

 

 

 D-l presedinte arata ca sesizarea la ANI a fost formulata de catre d-l primar. 

 D-l Ciobanu Lucian arata ca nu mai conteaza cine a facut sesizarea.  

D-na secretar general arata ca Institutia Prefectului judetului Dolj a dat acceptul privind 

votul acestora la adoptarea de hotarari care reglementeaza taxele si impozitele locale. Referitor 

la sesizarile facute catre A.N.I., vom vedea ce se va hotari.  

D-l Ciobanu Radu arata ca in anul 2021, cand s-au adoptat impozitele si taxele locale  s-

a spus ca nu exista nici un impediment, secretarul general al unei localitati este garantul 

legaliatii pentru proiectele de hotarare care se adopta, iar acum se spune ca va hotari Agentia 

Nationala de Integritate. Intreaba pe d-na secretar general cand este serioasa, cand a spus sa 

voteze sau acum.  

D-na secretar general informeaza ca a transmis punctul de vedere al Prefecturi Dolj.  

D-l Ciobanu Radu arata ca acum cei care au votat sunt in verificari la ANI.  

D-l presedinte arata ca ANI face verificari pentru ca sunt platiti pentru asta.  

D-l primar informeaza ca ANI s-a sesizat deoarece proiectul de hotarare a fost propus 

intro forma, iar hotararea a fost adoptata cu amendamentul ca societatile comerciale sa plateasca 

taxe reduse cu 50%, acesta este motivul pentru care s-a sesizat ANI, pentru ca au avantajat 

persoanele juridice. Daca nu se introducea acel amendament era in regula.  

D-l Ciobanu Radu arata ca in anul 2019, nici d-l primar nu a votat taxele si impozitele 

locale,  cetatenii avand taxe si impozite maxime. Atunci era dupa pandemie si mediul economic 

din Calafat avea probleme si nu puteau sa discocieze societatile, adica pentru Ciobanu  si Gratiel 

nu iar celelalte societati da.  

D-l primar comunica ca partial d-l Ciobanu Radu are dreptate, dar tot partial comunica 

ca au beneficiat de acea reducere de 50% toate societatile comerciale, nu si cetatenii.  

D-l Ciobanu Lucian adauga este o greseala in anul 2019,  nu s-au majorat taxele si 

impozitele locale indexate cu rata inflatiei. Nornal era ca cetatenii sa plateasca la nivel maxim, 

ceea ce nu s-a intamplat. 

D-l presedinte de sedinta solicita votul consilierilor locali pentru acest proiect de 

hotarare.  

D-l Mihut Dan Costinel considera ca ar trebui sa voteze toti consilierii locali, daca nu 

voteaza se va interpreta  ca sunt cu musca pe caciula.  

D-l Ionescu Gratiel Dominic, sunteti in eroare, la acea data s-a votat pentru ca d-na 

secretar general a spus ca era legal in forma initiala, iar acum nu mai spune acelasi lucru, arata 

ca nu sunt siguri de consecintele pe care le poate produce acest vot.  

D-l Mihut Dan Costinel considera ca toti consilierii locali trebuie sa cunoasca legea, nu 

sa se prevaleze de opinia secretarului general.  

D-l presedinte arata ca anul trecut s-a votat hotararea  privind taxele si impozitele locale 

de catre toti consilierii locali, cu toate ca erau in atentia ANI. Personal va vota proiectul de 

hotarare asa cum a fost initiat de catre primar. Anul trecut au scazut taxele si impozitele locale 

la persoanele care au milogit sa plateasca pentru diverse activitati ale Primariei o taxa de 

protectie si o sponsorizare, iar acum toti cei care au platit sponsorizari vor plati sumele integral 

cu titlu de taxe si impozite.  



D-l primar informeaza ca niciodata in consiliul local nu s-a votat reducerea taxelor si 

impozitelor locale pentru persoanele juridice.  

D-l presedinte de sedinta atrage atentia d-lui Ciobanu Lucian ca Municipiul Calafat nu 

a avut de mai mult timp primar ales din partea PNL, astfel ca liberali au avut de castigat, in 

sensul ca patroni ai cei care au societati au beneficiat. Cine nu voteaza iii vom nominaliza: 

consilierii locali Ciobanu Lucian, Ciobanu Radu, Dumitru Mugurel, Florica Viorel, Ionescu 

Gratiei Dominic, Ivantu Dumitru, Lalescu Merodona, Mihut Dan Costinel, Popa Emil, 

Seuleanu Monica, Usurelu George Liviu. 

D-l Petre Petrica formuleaza un amendament: „La anexa 2.2 taxe speciale si alte taxe 

locale. Pentru persoanele  juridice si producatori particulari care au contract de inchiriere spatii 

in Piata nu li se mai percepe taxa in Targul de Saptamana, putand ocupa gratis echivalentul 

spatiului din Piata. La Anexa 3, se modifica modul de atribuire a ocuparii temporare a locurilor 

publice si private ale municipiului Calafat de catre persoanele fizice, persoanele fizice 

autorizate, asociatii familiale autorizate sau persoane juridice, astfel ca inchirierea terenurilor 

de orice fel si a gradinilor se face numai pe baza aprobarii de catre Consiliul local. Contractele 

legale aflate in derulare se prelungesc conform clauzelor contractuale.” 

Se supune la vot proiectul de hotarare cu acest amendandament, rezultand 3 voturi 

pentru (consilierii locali Nicola Catalin Florin, Pirjol Ion si Petre Petrica) si 11 abtineri 

(consilierii locali  

 

 

Ciobanu Lucian, Ciobanu Radu, Dumitru Mugurel, Florica Viorel, Ionescu Gratiei Dominic, 

Ivantu Dumitru, Lalescu Merodona, Mihut Dan Costinel, Popa Emil, Seuleanu Monica, Usurelu 

George Liviu). 

A fost adoptata hotararea nr. 113 a consiliului local. 

 Punctul 5 Presedintele de sedinta prezinta proiectul de hotarare.  

 D-l primar informeaza ca in acest priect de hotarare este vorba de cladirea fostei unitati 

militare de transmisiuni care se propune a fi data in folosinta directa si gratuita catre GAL 

Calafat care se obliga sa o reabilitateze pe propria cheltuiala.  

 D-l Pirjol Ion informeaza ca a citit materialul pus la dispozitie pentru aceasta sedinta si 

este de acord cu initiativa. Orice initiativa care contribuie la reabilitarea cladirilor este bine 

venita. Va vota acest proiect de hotarare.  

 D-l primar doreste ca pe perioada reabilitarii cladirii sa ramana utilajele in curtea 

imobilului. 

 D-l Dumitrescu Ionel, reprezentant GAL Calafat cu aceasta cerinta. Va dura un an pana 

ce GAL Calafat va accesa fondurile necesare reabilitarii cladirii. Acolo doreste sa realizeze o 

sala de conferinte. Pana la finantare imobilul ramane in folosinta comuna, atat a GAL Calafat, 

cat si a Primariei.  

 D-l presedinte de sedinta arata ca in draft de contract se prevede ca predarea-primirea 

se face in termen de 30 de zile de la data adoptarii hotararii.  Sa stipulam in contract ca se va 

contrui o sala de conferinte , un grup sanitar. 

 

 D-l Ciobanu Radu, arata ca darea in folosinta presupune folosinta exclusiva a 

locatarului. 

 D-l primar GAL Calafat a solicitat folosinta pentru 3 ani pana la finalizarea finantarii, 

cat timp se va reabilita, apoi folosinta gratuita15 ani. 

 D-l Dumitrescu Ionel doreste sa clarifice lucrurile 1. Pana la punerea in opera a 

reabilitarii se va folosi in comun de GAL si Primarie. 2.-In cadrul investitiilor se va realiza o 

sala de conferinte care va fi utilizata si de catre Consiliul Local, ori de cate ori este nevoie fara 

plata. 

 D-l Popa Emil intreaba de cand acest imobil este proprietatea Municipiului Calafat.  

 D-l primar raspunde de 2 ani. 



 D-l Popa Emil intreaba pe d-l primar ce s-a facut cu imobilulu in acesta perioada.  

 D-l primar dupa predare MApN  dorea sa nu renunte la imobil, astfel ca s-a adoptat o 

hotarare de consiliu local solicitand ca Municipiul Calafat sa infiinteze un Camin de batrani in 

acea locatie. 

 D-l Popa Emil arata ca initiativa d-lui Dumitrescu Ionel este laudabila.  

 D-l presedinte de sedinta isi insuseste amendamentul formulat de d-l Dumitrescu Ionel, 

si supune la vot aprobarea proiectului de hotarare cu acest amendament. Proiectul de hotarare 

este aprobat cu unanimitate de voturi. S-a adoptat hotararea nr. 114 a consiliului local.  

Punctul 6 Se prezinta proiectul de hotarare de catre presedintele de sedinta. 

D-l Ciobanu Lucian arata ca si pe timpul mandatului de primar pe care l-a detinut a avut 

o astfel de initiativa, insa consilierii PNL nu au votat. 

D-l primar informeaza ca mai inainte s-au votat si alte hotarari de consiliu inainte de a 

se vota vanzarea propriu-zisa, a fost nevoie de evaluari si cadastre care s-au realizat in prealabil. 

Suous la vot proiectul de hotarare este aprobat cu unanimitate de voturi. A fost adoptata 

hotararea nr. 115 a consiliului local.  

Punctul 7 Dupa prezentarea proiectului de hotarare presedintele de sedinta solicita 

cuvantul consilierilor locali. 

D-l primar considera ca PUG se va realiza inainte de 30.06.2024. 

D-l Ciobanu Lucian a solicitat la prelungirea anterioara un termen de un an, insa  nu s-

a votat. Supus la vot proiectul este adoptat cu unanimitate de voturi S-a adoptat hotararea nr. 

116 a consiliului local.  

 Punctul 8 D-l presedinte de sedinta prezinta proiectul de hotarare, apoi da cuvantul 

consilierilor locali. Nu sunt solicitari de luari de cuvant. Supus la vot proiectul de hotarare nu a 

obtinut nici un vot pentru. Nu s-a adoptat proiectul de hotarare.  

 Punctul 9 Dupa prezentarea de catre presedintele de sedinta a proiectului de hotarare, 

solicita consilierilor locali sa ia cuvantul. Nu sunt solicitari de luari de cuvant. Supus la vot 

proietul de hotarare este adoptat cu unanimitate de voturi A fost adoptata hotararea nr. 117 a 

consiliului local. 

 Punctul 10 D-na secretar general informeaza ca in anexa la Dispozitia nr. 

1682/22.12.2023 s-a omis mentionarea Proiectului de hotarare privind aprobarea incheierii unor 

contracte cu furnizorii de plati pentru serviciile publice on line al Municipiului Calafat si 

propune completarea ordinii de zi cu  

 

acest proiect. Supune la vot introducerea pe ordinea de zi a acestui proiect de hotarare, care este 

aprobata cu unanimitate de voturi. Solicita avizul Comisiei juridice, iar Comisia juridica da aviz 

favorabil. 

 D-l Pirjol Ion arata ca acest proiect de hotarare a fost comunicat on line in materialele 

de sedinta pe data de 22.12.2023. 

 D-l presedinte de sedinta da citire proiectului de hotarare, care apoi este aprobat cu 

unanimitate de voturi. A fost adoptata hotararea nr. 118 a consiliului local. 

 Punctul 11 Interpelari si diverse. 

 D-l primar multumeste consilirilor locali pentru activitatea depusa in anul 2023 si isi 

cere scuze pentru eventualele greseli pe care le-a facut. Ureaza Multa sanatate si sa ne vedem 

cu bine iun Noul An.  

 D-l Ciobanu Lucian doreste tuturor cetatenilor din Municipiul Calafat multa sanatate si 

un an mai bun in 2024.  

 D-na Seuleanu Monica doreste multa sanatate tuturor calafetenilor. 

 D-l Voinic Mihai locuitor al municipiului Calafat arata ca la Monumentul Eroilor 

existau niste lanturi care imprejmuiau acest monument, acum nu mai exista. 

 D-l primar informeaza ca acele lanturi au fost luate de salariatii din Primarie si sunt 

depozitate la Garaj. A luat acesta masura deoarece copii se jucau la acest monument si se dadeau 



huta pe aceste lanturi existand posibilitatea accidentarii acestora. Daca doreste il invita sa vada 

aceste lanturi la Garaj.  

 D-l Voinic Mihai il intreaba pe d-l primar ce oportunitati  le ofera tinerilor care sunt 

plecati in strainatate si doresc sa revina in tara.  

            D-l primar informeaza ca in curand urmeaza ca in Calafat sa ia fiinta o fabrica care poate 

oferii locuri de munca tinerilor. Din anul 1990  in Calafat nu s-a mai construit nici o fabrica, 

din contra cele existente s-au desfiintat. Incercam sa aducem investitii noi in Calafat care sa 

ofere locuri de munca.  

 D-l Voinic Mihai  ureaza un an nou fericit cu multa sanatate tuturor calafetenilor.  

 D-l primar arata ca facilitatile se creaza celor care infiinteaza  locuri de munca prin 

hotarari adoptate de Consiliul Local.  

 D-na Plotogrea Georgeta sesizeaza ca in Cimitirul Calafat nu exista iluminat public, sa 

se ia masuri pentru a se rezolva aceasta problema. De asemenea trebuie sa cream conditii de 

relaxare pentru tinerii din Calafat, care nu se pot distra decat in cluburi si cafenele. 

 D-l primar informeaza ca au posibilitatea sa mearga la Bilioteca insa programul de lucru 

este pana la orele 16,00. 

 D-na Manea Olga intreaba ce statut are Calafat de municipiu ori de sat. Platim taxe la 

nivel de municipiu si avem conditii ca pentru sate. Doreste ca Primaria sa faca demersuri pentru 

a invita pe d-l Ciolacu Marcel, pe d-l Nicolae Ciuca si pe d-l ministru Rafila sa viziteze 

municipiul Calafat Considera ca sunt pre multi salariati in Primaria Calafat. Sesizeaza ca 

personalul de la compartimentul Protectie sociala i-a reprosat unei femei de ce nu a  muncit ca 

sa poata beneficia de pensie. Ureaza ca la anul sa avem un an mai bun.  

Domnul presedinte de sedinta declara inchise lucrarile sedintei extraordinare a 

consiliului local  

 

Presedinte de sedinta,                 Secretar general,           Intocmit, 

   

Nicola Catalin Florin                           Colina Maria                      Badoi Costica
   

 


